

Norges Sjakkforbund

Protokoll - Styremøte april 2025

Dato: 01.04.2025 18:00

Møtet ble gjennomført som et digitalt møte.

Deltagere:

- Lasse Østebø Løvik
- Jon Kristian Haarr
- Anders Aure
- Elise Forså
- Emilie Lazareva
- Henrik Sjø
- Livia Lindstad
- Nina Hagesæther
- Per Fredrik Holand
- Robert Jægtvik Aas
- Egil Arne Standal
- Sofie Sæther
- Ariza Hina - *ikke til stede*
- Tien Duc Nguyen - *ikke til stede*

Styret er dermed beslutningsdyktig.

Sak 25/8/1

Godkjenning av innkalling og saksliste

Vedtak

Innkalling og saksliste enstemmig vedtatt.

Sak 25/8/2

Eliteserien 25/26

Sportslig ansvarlig i NSF er med i saken og presenterer.

Datoer for seriesjakken:

31.10-02.11.2025 (første eliteseriehelg)

06-08.02.2026 (andre eliteseriehelg)

06-08.03.2026 (tredje eliteseriehelg)

Diskusjon:

Om det skal på anbud så må det være tydelige kriterier. Hva er det NSF dekker i et anbud. Må vi dekke alle reiseutgifter? Vi må ha en klar bestilling på hva det skal inneholde. Tydelig regnskap og logistikk. Det er allerede satte datoer. Må ikke være en klubb, kan være en form for arrangør.

Kan man lage et system hvor alle klubber betaler like mye?

Reiseutjevning

Startavgift dekker utgiftene til lagene som reiser

Det er viktig å sette datoer tidlig, gjerne 2 år før avholdelse.

Vedtak

Eliteserien 25/26 legges ut på anbud.

Det utarbeides en rettferdig reiseutjevningsformel.

Alternativt opplegg: Bruk av NTG, utregninger på startkontingent gjennomføres slik at det blir rettferdig og arrangement går i 0.

Datoer og opplegg for 26/27 fastsettes tidlig

Vedtaket var enstemmig.

Elo-avgifter

Rating-officer deltar på møte og presenterer saken.

ELO-avgiftene har stått uendret lenge. For langsjakk ble avgiften satt opp fra 20,- til 25,- i 2005, og til 30,- i 2018 da vi sluttet med norsk rating.

Da FIDE innførte lyn/hurtig-rating i 2012, lokket de med avgiftsfritt de første årene for å få forbundene til å sende inn. NSF satte avgiften til 10,-per spiller.

Siden har FIDE stadig forlenget den avgiftsfrie perioden, og denne gangen fram til og med 2026: <https://www.fide.com/fide-extends-fee-waiver-for-rapid-and-blitz-through-2026/>

Etter at FIDE innførte at turneringer som varer mer enn 30 dager må rapporteres månedlig, har arbeidsmengden økt betraktelig. Ikke bare fordi det blir flere rapporter, men fordi klubben endrer planer, forskyver og utsetter runder og partier, rapporterer feil runder og glemmer stadig å sende inn.

Men siden dette er et krav fra FIDE, vil det nok være uklokt å legge en tilleggsavgift på turneringer som rapporteres etter reglene.

Det tar akkurat like lang tid å registrere og rapportere en hurtig/lyn-sjakk som en langsjakkturnering.

Det tar like lang tid å registrere og rapportere en turnering med 6 deltagere som med 150 deltagere. Forskjellen ligger i antallet nye medlemmer uten FIDE-ID.

Kan det være en mulighet å legge inn en minimumsgrense, slik at ingen grupper faktureres mindre avgift enn det som tilsvarer 10 deltager?

I 2024 var det 69 lyn/hurtig med mindre enn 10 deltagere, og mindre enn 100,- i total avgift for gruppen/turneringen. Det var 333 lyn/hurtig turneringer med et snitt på 20,88 deltagere.

Vi hadde 332 langsjakkturneringer med et snitt på 22,5 deltagere. Her trekker seriesjakken og Landsturneringen opp.

Vi lar stort sett ikke klubber registrere Lyn/hurtig-turneringer som går over flere måneder med månedlige rapporter. De må avsluttes og faktureres hver måned eller samlet tilslett. Klubben får heller lage en lokal sammenlagtliste. Framover vil vi ikke la klubber sende lyn/hurtig i delrapporter.

Rating offiser beregner at hun bruker 1-2 dager i uken på rapportene. Det går en god del tid til feil og purring. Det går også en del tid til medlemskontroll og oppfølging av den.

Skal vi ta avgift både på hurtigdel og langsjakk i NGP?

Vedtak

ELO-avgift for langsjakk økes til 40,-

ELO-avgift for lyn/hurtig økes til 20,-

Minimumsavgift for små turneringer/grupper til 10 personer

Det annonseres før 1/5-25

Innføres fra 1/8-25

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/6

Habilitet

1. Retningslinjer for habilitet

Habilitet i frivillige organisasjoner handler om å sikre at beslutninger tas på en rettferdig, upartisk og tillitsvekkende måte. Siden slike organisasjoner ofte baserer seg på frivillig arbeid og personlig engasjement, er det vanlig at medlemmer har flere roller eller relasjoner som kan påvirke beslutningsprosesser.

For å unngå interessekonflikter er det viktig å ha klare retningslinjer for habilitet. Dette kan innebære at personer som har en personlig eller økonomisk interesse i en sak, fratrer fra behandlingen av den. Åpenhet og gode rutiner bidrar til at organisasjonen opprettholder tilliten til sine medlemmer, samarbeidspartnere og samfunnet for øvrig.

I praksis betyr dette at styremedlemmer og tillitsvalgte bør være bevisste på egne bindinger og være åpne om potensielle habilitetsutfordringer. Ved å håndtere dette riktig sikrer organisasjonen at avgjørelser tas på et saklig og demokratisk grunnlag, noe som styrker dens legitimitet og troverdighet.

Egil Arne har arbeidet videre med utkast til retningslinjer for habilitet.

Habilitetsdokumentet gjennomgås med de ansatte og får tilbakemeldinger.

2. Habilitetssak

Se vedlegg. Dokumentet er endret siden utsending av sakspapirer.

Vedtak

Retningslinjene for habilitet vedtas og publiseres på sjakk.no

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/4

Orientering administrasjonen

2025

Antall medlemmer: 24.mars, 5679

Antall medlemmer under 26 år: 3216

Nye klubber hittil: 4

Hvamsmoen Schackhforæning

Ulsetskogen Sjakklubb

Rissa Sjakklubb

Kvalavåg Sjakklubb

Det er sendt ut trivselsundersøkelse til alle ansatte.

Vi har også hatt gjennomgang av brannrutiner.

Sak 25/8/5

Oppfølging tidligere vedtak og saker

Kurs:

Fair Play, 01-04.06

Se vedlegg

FA-kurs: 29-30.05

- Søknad sendt til FIDE Arbiters commission.

Trygg-kurs datoer: De som ikke har vært på kurs får en melding om dato.

Turneringer:

Sportslig ansvarlig ser på spillerkontrakt og ber om innspill fra toppsjakkutvalget.

Fond:

Sofie leverer analyse av fondsplasseringen til styremøte i mai. Med forslag til plassering av Knut Monsens minnefond og ungdommens sjakkfond.

Billige turneringstilbud.

I forlengelse av forrige debatt, følge det opp videre.

Forslag fra redaktørene av Sjakkbladet

Vedtak

NSF støtter fair-play kurset med 10 000 kroner.

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/7

Utvalg og komiteer

Ungdomsutvalget: Robert orienterer

Arkivutvalget: Mandag 5.mai og tirsdag 6.mai kommer de og har dugnad på sjakkkontoret for å samle det siste som kan sendes til riksarkivet.

Arkivutvalget har regelmessige møter 3-5 ganger i året, og vil jobbe frem et mandat og en plan som del av arbeidet utover i første halvår.

Toppsjakkutvalget:

<https://www.sjakk.no/aktuelt/toppsjakkmidler-2025>

<https://www.sjakk.no/aktuelt/landslagstrener-for-kvinnelandslaget>

Seniorutvalget:

Seniorutvalget består av Roger Løvås, Stein jensen, Geir Nesheim, Knut Bjørkmann og Roaul Abrahamsson (leder).

Den geografiske spredningen på deltakerne, gjør at vi tar de aller fleste beslutt via e-post, men har også møter av og til via teams eller zoom.

Vi prøver å ha et nettmøte hver måned.

Det er Knut Bjørkmann som er vår Senior Nytt redaktør, men før det går til NSF så får alle utvalget medlemmer sjans å kommentere/legge til.

Alle støttesøknader og økonomiske beslutt tas i samråd og sendes deretter av Roaul Abrahamsson til NSF som tar hånd om det praktiske.

Vårt mål er å markedsføre og styrke seniorsjakken via:

- Seniornytt som jevnlig legges ut på NSF side (Seniorutvalget). I 2024 var de 4 nummer, og foreløpig i 2025 er det 2.
- E-post til alle registrerte seniorspillere (vi står for innhold, og NSF for utsendelse) med diverse informasjon, F.eks. turneringskalender, linker og turneringsrapporter fra spilte turneringer.
- Økonomisk støtte, lag og individuelt, men også til turneringer F.eks. NM Hurtig og premiestøtte til beste seniorlag i NM for lag.
- Lage seniorturneringer i regi av Seniorutvalget. Planen er bykamp mot Göteborg, landskamp mot Sverige og kretsmesterskap i Oslo.
- Arbeide for å øke støtten fra NSF som foreløpig er meget beskjeden, og finne eksterne støtte muligheter.

Siste seniornytt:

https://dnkjuhc6if10z.cloudfront.net/filarkiv/nsf/Seniorutvalget/Seniornytt_02_25.pdf

Dronningbrigaden:

7 medlemmer, møtes månedlig på video (Google Meets). Mellom møtene har vi brukt e-post og en FB-gruppe, men forsøker nå å hovedsakelig bruke Slack.

Vi har 60.000 kroner som vi skal bruke på jenter og kvinner årlig. Det kan søkes midler fra oss på nettsidene til NSF, max.5000 kroner per tiltak, og vi kan også gi midler til tiltak vi selv ønsker. Vi diskuterer og stemmer over alle midler vi gir. Vi har i år, i tillegg til søknader, valgt å gi 5000 kroner i premiepotten til eliteklassen i NM for jenter og kvinner.

Per nå har ikke utvalget nestleder (skal tas opp på neste møte, vi trenger en nestleder) og jeg har derfor skrevet referater mens jeg har holdt møter. Dette opplever jeg ikke som en god løsning, og fra neste gang skal Catherine avholde møtene mens jeg refererer. Referatene vi har per i dag er ikke fullstendige nok til å sendes, men jeg sender gjerne referat fra neste møte.

Jeg legger ved alle som har søkt midler og hva vi har gitt penger til i år. Vi har i dag brukt nesten halvparten av midlene vi har for året. Det tyder på at det er mange som ønsker midler til å arrangere for jenter og kvinner over hele landet, noe som er gøy å se. Dessverre har vi ikke anledning til å støtte alt.

I tillegg til å behandle søknader, diskuterer vi emner som har med jenter og kvinner å gjøre. Nå lager vi eksempelvis en rapport om NM for jenter og kvinner som vi ønsker å sende til kontoret og styret, så man kan viderebringe årets erfaringer til neste søker eller når man eventuelt vurderer søknader. Vi er også tilstede på sosiale medier.

Vi har brukt mye tid og krefter på å sende søknader i forbindelse med samling i Stavanger, samt arrangere samling i Stavanger i 2024. Ansvar for samlingen er nå delt på flere hender, og Dronningbrigaden vil ha friere tøyler til å jobbe med andre ting enn søknadsskriving i 2025, noe vi setter stor pris på.

RU:

"

Reglementsutvalgets mandat er nedfelt i lovene:

«RU er et upartisk og uavhengig organ for tvisteløsning, høring av lovforslag og rådgivning i saker som omhandler

- Sjakkregler
- Turneringsregler
- Tolkning av lover og regelverk i NSF

RU har avgjørende myndighet når det gjelder tolkningen av alle spille- og turneringsregler. Utvalget skal bestå av sjakkdommere med autorisasjon som

kretsdommer eller høyere, hvorav en leder, to medlemmer og to varamedlemmer. Kongressen velger hvert år et medlem for tre år. Varamedlemmene velges for ett år. Medlemmer og varamedlemmer i RU kan ikke samtidig sitte i sentralstyret. Utvalget konstituerer seg selv og fastsetter selv sine rutiner. Utvalget er beslutningsdyktig når tre av de fem valgte er til stede.

RU skal regelmessig rapportere til Sentralstyret. RU er ankeutvalg i tvister for avgjørelser tatt av turneringsledere innen NSF, med mindre annet er bestemt i turneringsreglement eller turneringsinvitasjon. RU skal utarbeide og iverksette læreplaner for opplæring av nye dommere og arrangere kurs for autorisasjon av dommere. RU autoriserer norske dommere. RU skal bidra til at norske dommere kan kvalifisere seg for internasjonale dommergrader.»

Reglementsutvalget møtes fast ca hver 6-8. uke, men foretar også noe saksbehandling på e-post.

Vedlagt ligger referater fra RUs fire møter 24/25. Vårt 5. møte er i kveld. Terminfesting av neste møte er fast punkt på agendaen.

"

Turneringsutvalget:

"

Turneringsutvalget har ingen fast møteplan, og det har ikke blitt utarbeidet referat de siste årene. Mesteparten av sakene har blitt tatt på mail. Det har stort sett vært Østlandets representant som har fått flere "byrder" pga oppsett av Østlandsserien. I den senere tiden har utvalget satt opp terminlisten med NGP-turneringer. Utvalgets mandat står på nett, og er ganske dekkende, men bør nok moderniseres litt.

Vi hadde møte torsdag 27. februar, og referat er lagt inn i Bård.

"

Jobber med et utkast for Norges Grand Prix. NGP-sesongen starter 1.juli. Kommer med dokument med egne rutiner til neste møte.

Det Nordiske forbund:

Fått noen svar på e-post, men det skal sendes en ny e-post med ønske om at de setter opp et møte.

Varslingsutvalget: Ingen nye varsler siden starten av februar. Det jobbes med å lage statistikk over tidligere saker.

Etikkutvalget: Valgkomiteen arbeider med å finne kandidater, tidligere leder av disiplinærutvalget i USF er forespurt. Velges på årets kongress 6.juli.

Sak 25/8/8

Dommersystemet

Nåværende system er på enkelte punkter gammelt, utdatert og forvirrende.

Forslag til nye dommertitler:

1. Sjakkdommer (tidl. klubbdommer), bestått kurs gir tittelen "Sjakkdommer"
2. Nasjonal Sjakkdommer (tidl. kretsdommer) etter å ha oppfylt videre krav oppnås tittelen "Nasjonal Sjakkdommer". Denne kobles sammen med FIDE's National Arbiter tittel. Det vil kreves tittel "Nasjonal Sjakkdommer" for å bli registrert som National Arbiter hos FIDE.

Reglementerevisjon:

- * Navn på dommertitler bør oppdateres
- * § 7 bør fjernes
- * Forventninger til dommeren/dommerens oppførsel bør inntas.
- * Regler for oppnevning av dommere bør inntas i regelverket.

Oppnevning av dommere:

Misnøye rundt hvordan dommere blir oppnevnt til de største turneringene. Vennsksforhold virker å være avgjørende. Situasjonen er at ca. halvparten av våre dyktigste dommere ikke har hatt en ledende rolle under landsturneringen.

Vedtak

Det nedsettes en arbeidsgruppe for å revidere dommerreglementet. Egil Arne og Henrik melder seg til gruppen. Kristoffer og Monica blir spurt om de kan delta. Rating offiser bidrar inn som konsulent.

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/9

Arbeidsbeskrivelse GS

Et dokument for forventningsavklaring mellom generalsekretær og styret. Dette er et kontinuerlig dokument som bør revideres en gang i året for god arbeidsflyt.

Vedtak

Vedlagt instruks vedtas med presisering av punkt 4.h

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/10

Økonomirapport 1.kvartal 2025

Vedlagt ser dere økonomisk status per 25.mars 2025.

Sak 25/8/11

Sjakk & Samfunn

Skisse til mulig samarbeid:

S&S ble kontaktet av Nasjonalmuseet:

Sjakk & samfunn ble kontaktet av Nasjonalmuseet for ei lita tid tilbake. De ønsker sjakk på museet og ser for seg å stille ut litt sjakkkunst i forbindelse med dette.

Utfordring: De vet ikke helt hva som kan gjøres og trenger vår hjelp. Dette er noe de har snakket om i flere år, og de er veldig gira på å få til noe. Spørsmålet er bare hva?

De er åpne for flere muligheter, men ønsker noe som kan gi dem publisitet og mediedekning. Deres drømmescenario er noe tilsvarende det som var på Henie Onstad, men de er ikke låst til dette. De stiller gjerne med lokaler, men ikke med annen form for finansiering, for eksempel premiepenger.

De snakket også om å ha en stor «sjakkfest» på museet. For oss i S&S er det viktig at alt er åpent og gratis for alle å delta på, noe de var enige i – særlig hvis målgruppen er barn og unge.

Det er snakk om å gjøre noe sommeren 2026, så prosjektperioden er lang.

Styret er svært positive til et samarbeid. Det settes ned en gruppe som kan jobbe mot dette og se på hva som bør gjøres.

Sak 25/8/12

Automatisering av NGP

Forslaget til tilbyder ligger som vedlegg til saken.

Dette er diskutert tidligere. Det vurderes at man per nå ikke har rom i budsjettet for dette.

Vedtak

NSF takker nei til tilbudet, og utforsker andre tilbud

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/13

Landsturneringen 2026

Arrangør har sendt inn statusrapport.

Styret tar statusrapporten til orientering og synes det er gledelig at arrangør ligger godt i rute.

Sak 25/8/14

Forslag til fordeling av ekstra støtte fra LNU

Se forslag til fordeling av ekstra midler fra LNU.

70 000 kroner er satt av til å gi til de klubbene som søkte om Frifond-støtte i 2024.

Dette skal fordeles likt basert på størrelse på klubben.

- Det er 53 klubber som kvalifiserer for å motta denne støtten.

Vedtak

Vedlagt oversikt godkjennes.

Egil Arne og Lasse bekjentgjør at de har sendt inn søknader til frifond.

Klubbstørrelse er det som avgjør pengefordelingen.

Vedtaket var enstemmig.

Sak 25/8/15

Annet

Til neste styremøte:

-Se på fondsbevilgninger hittil i 2025

-Driftskostnader knyttet til sjakk.no

Dette dokumentet er signert av:

Elise Forså

elise.forsaa@gmail.com

Signert: 30.05.2025 22:13

Signert digitalt

Elise Forså

Lasse Østebø Løvik

loviklasse@gmail.com

Signert: 19.05.2025 14:39

Signert digitalt

Lasse Østebø Løvik

Jon Kristian Haarr

jonkristianhaarr@gmail.com

Signert: 22.05.2025 17:19

Signert digitalt

Jon Kristian Haarr

Du kan bruke denne linken for å verifisere signaturen på dokumentet og sjekke at dokumentet ikke er endret etter at det ble signert: <https://brd.no/signing/validate>

